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هتل یخی باز شد

سامانه های گردشگری به درگاه ملی مجوزهای کسب و کار متصل هستند

گروه گردشگری-نشست خبری 
علی دارابی معــاون میراث فرهنگی و 
قائم مقام وزارت میراث فرهنگی صنایع 
دستی و گردشــگری که پیش از ظهر 
امروز در سالن فجر ارگ آزادی درحال 
برگزاری است گفت: شب قبل از ثبت 
جهانی پرونده یلدا مســابقه فوتبال بود 

و مــا وقتی آن را دیدیم خیلی ســخت 
گذشــت فردای آن روز در یک مسابقه 
جهانی دیگر موفق شده و پرونده شب 
یلدا به ثبت جهانی رسید. ما همیشه در 
ایران جشن یلدا را برگزار می کردیم اما 
این بار یلدا جهانی شده و به نوع دیگری 
جشن گرفته می شود. این سنت نیاکان 
ماســت . قدمت یلدا به قدمت نوروز 
اســت و برخلاف بسیاری از جشن ها 

این یگانه جشن شبانه ایرانی هاست.
دارابــی بیان کرد: مــا این پرونده 
را با افغانســتان به صورت مشــترک 
ثبت کردیم در برنامه یونســکو، سفیر 
افغانســتان از دولــت قبل به جلســه 
یونسکو آمده بود. دولت طالبان چنین 
برنامه هایــی را قبول ندارد. یونســکو 

می گفت افغانســتان تلاشی برای یلدا 
نکرده اســت اما خبرنگار افغانستان از 
دانش آموزان فیلم گرفت و ما توانستیم 

آن را در پرونده لحاظ کنیم.
وی گفــت: ما بایــد اولویتها را 
بررسی کنیم شورایی از صاحب نظران 
داریم تا با گفتگو به جمع بندی برسیم 
اگر در این زمینه شــما هم پیشــنهادی 
دارید ما را بی نصیب نگذارید تا بتوانیم 

برنامــه جامعی را ارائه کنیم باید تلاش 
کرد تا سواد میراثی جامعه را بالا ببریم .

وی افزود: بخش قابل ملاحظه ای 
از پرونده الواح هخامنشی حل شد اما در 
عین حال که دادگاه حکم را به ایران داده 
ولی این مسئله به روابط ایران و آمریکا 

گره خورده است.

کارگروهــی را بــرای موضوع 
استرداد اشیا در وزارت میراث تشکیل 
داده ایم و با جدیت به ما کمک می کنند 
امیدوارم هــر ۴ پرونده ای که در حوزه 
اســترداد دنبال می کنیم را به نفع ایران 

برگردانیم.
قائم مقام وزارت میراث فرهنگی 
بیــان کرد: ما بیش از ۱۵۰ پایگاه میراث 
فرهنگــی ملی و جهانی داریم که جمع 

قابــل توجهی از کارکنــان به صورت 
قراردادی همکاری می کردند. این افراد 
قرارداد همکاری برای مرمت داشــتند 
خیلــی از آنها در طول ســال ها ادامه 
همکاری داده انــد زمانی که در دولت 
ســیزدهم به وزارت میراث فرهنگی 
آمدیم با عده ای از این افراد مواجه شدیم 
که گفتند ۵ ماه است حقوق نگرفته اند 
مانند پایگاه تخت جمشــید. علت این 
بود که چون از محل طرح های عمرانی 
حقوق می گرفتند همیشه حقوق آنها ۵ 
ماه عقب می افتاد چون تازه از تیرماه این 

بودجه به دستگاه ها ابلاغ می شد.
وی گفت: باید اســامی این افراد 
را تهیه می کردیم این فهرســت دچار 
مشکل بود برخی از اسامی با فهرست 
اســتان ها هماهنگی نداشت. این افراد 
باید تحت قرارداد شرکتی می بودند که 
پول به آن شرکت داده می شد. شرکت 
توسعه گردشگری راطرف قرارداد این 
افراد گذاشتیم و باید صد میلیارد تومان 
باید بودجه می گذاشــتیم که یک ریال 
آن هــم در بودجه وزارت نبود به ناچار 
امســال این عــدد را از بودجه عمرانی 
پایگاه ها برداشتیم تا حقوق را بدهیم. ما 
به آنها دیون داشــتیم و از طرف دیگر 
باید افزایش حقوق هم می دادیم همین 
افزایش حقــوق نزدیک به ۵۰ میلیارد 
بودجه اضافه می خواســت. با این حال 
دســتور داده شد از بخش های دیگری 
برداشته شود. در دو هفته اخیر جلسات 
متعددی تشکیل شــد. امیدوارم هفته 
آینده احکام جدید اعلام شــود. جای 
نگرانی نیســت. تنها اینکه بخش قابل 
توجهی از این مشکلات به خاطر بحث 
تأمین منابع و تبدیل وضعیت اســت. 
امیدوارم در هفته آینده این مشــکل هم 
حل شود. دارابی درباره پرونده استرداد 
از لندن هم گفت: برخی کارها اعمالی 
اســت اجازه بدهید اعــلام نکنیدم. از 
ســفیر عربســتان و آلمان در جلســه 
یونسکو خواســتم در حمایت از یلدا 
صحبت کنند اما در عرصه سیاست این 
کار انجام نمی شود همین پرونده را هم 
از طریق فرهنگی دنبال می کنیم پس از 
آن گزارش می دهیم. دارابی درباره سد 
چمشیر هم گفت: میراث فرهنگی در 
دو مرحله وارد مسئله باستان شناسی آن 
شــده و ۳۰ محوطه را برای کاوش در 
نظر گرفته است و ۱۸ محوطه دیگر هم 
در ســال گذشته شناسایی شد. وزارت 
میراث فرهنگی درباره سد چمشیر نظر 
داده چــون آنجا آثار زیادی پیدا شــده 
است به خاطر وجود این آثار هم گمانه 
زنی هایی انجام شده است. در این باره 

مطالعاتی هم داشته ایم.

وی گفت: طبق قانونی که وجود 
دارد اگر ســدی هم قرار است زده شود 
عوامل آن موظف هســتند به وزارت 
میــراث فرهنگــی اطلاع دهنــد. این 
بحث درباره ســد چمشیر وجود دارد 
و پژوهشگاه میراث فرهنگی وارد شده 
و رســماً اعلام کــرده آبگیری موجب 
می شود بخش زیادی از آثار باستانی از 
بین برود. سر و صدای میراث قرار است 

در مجامع قانونی شنیده شود.
دارابــی بیان داشــت: در وزارت 
میراث فرهنگی سند چشم انداز ده ساله 
را در افق ۱۴۰۱۱ تدوین کردیم. مراحل 
نهایی آن طی شده است تا یک ماه دیگر 

هم رونمایی می شود.
وی درباره وعده های ثبت جهانی 
گفت: یکی از مشکلات ما برای ثبت ها، 
مزاحمت هایی اســت که مشکل ایجاد 
می کنــد به عنوان برای ثبت هگمتانه به 
همدان رفتم. گفتیم باید مداخلات رفع 
شود چون یونســکو این مشکلات را 
میبیند. دماوند هم یکی از ظرفیت های 
مهم ماست که باید جهانی شود مقدمه 
آن هم مداخلاتی اســت که به آن وارد 
می شود. من هم از زمانی که به وزارت 
میراث فرهنگی با همین سوالات مواجه 
بودم که چرا یک پرونده ثبت شده یکی 
نه. ما تلاش می کنیم حافظ میراث باشیم 
و حقوق مردم را حفظ کنیم و توســعه 
کشور را در نظر بگیریم جمع همه اینها 
مشکل اســت . دارابی درباره تکلیف 
عمارت مســعودیه گفت: بعد از اقامه 
دعوا در دادگاه، جلساتی برگزار کردیم. 
درباره مــدت نحوه اجــازه و مرمت 
توافقات خوبی صورت گرفته و در حال 
نهایی شدن است. با انعطاف نظری که 
وجود داشت توافقات خوبی انجام شد. 
قرار شــد به به لحاظ زمان و نحوه بهره 
برداری و مرمت اقداماتی انجام شود که 
صندوق احیا پیگیر این موضوع هست.
در دولت سیزدهم ۳۵ موزه جدید ایجاد 
کردیــم و تعهد دادیم تا پایان دولت هر 
سال به این تعداد ۳۵ موزه دیگر اضافه 
شــود. دارابی درباره پرونده های دیگر 
که قرار است به ثبت جهانی برسند هم 
گفت: پرونده اقماری ۵۶ کاروانسراهای 
ایران در دستور کار است و جنگل های 
دیزمار و پس از آن منظر فرهنگی ماسوله 
و همــدان و هگمتانه باید در دی ماه به 
یونسکو ارسال شــود.پرونده زیارت 
رضــوی، افطار و دو پرونده که به دلیل 
نواقص پرونده از جمله رباب و جشن 
سده تکمیل و بررسی می شود. فهرست 
بلندی را از اشخاص و مشاهیر و میراث 
فرهنگی جمع می کنند و شورای عالی 
برای آن تشکیل شده است تا پرونده ها را 

اولویت بندی کنند. تلاشمان این است 
تا جایی که می شود سلیقه فردی اعمال 
نشود و با یک اجماع این پرونده ها آماده 

شود.
وی درباره تابلوی مظفرالدین شاه 
گفت: دســتگاه های نظارتی و بازرسی 
بررســی های لازم را انجــام دادند اگر 
نتیجه کار درســت اعلام نشــده ایراد 
کار ماســت. در موضوع این پرتره باید 
گفت اینها در اموال کاخ مطرح بوده که 
۱۳۱۲ یا ۱۳۱۷ در فهرســت اموال قرار 
داشتند و تا ۱۳۴۷ نیز بوده اما اینکه چه 
زمانــی و چطور این تابلو از کاخ خارج 
شــده و در حراجی سال ۲۰۱۵ کویت 
به فروش رســانده اند جای سوال دارد. 
برای بررســی موضوع کارگروهی را 
تعیین کردم و چند نوبت صاحب نظران 
اعمال نظر کردند. کشــورها باید اموال 
را عودت بدهند اقدامات قانونی از این 

جهت صورت گرفته است. 
وی دربــاره راهکارهای وزارت 
میراث فرهنگی در باره با ایران هراسی 
پس از اتفاقات اخیر در کشــور گفت: 
متأسفانه حوادث اخیر ضربات مهلکی 
به گردشــگری پس از کرونا زد دو روز 
قبل یکی از کشــورها بــه اتباع خود 
فراخوان داد که ممکن است گروه های 
خودسر شما را بازداشت کنند در همین 
شرایط تأسیســات گردشگری که در 
کرونا مشکلات زیادی پیدا کرده بودند 
باز هم آســیب دیدند این درحالی بود 
که ما پیش بینی می کردیم قرار اســت 
سونامی گردشــگری داشته باشیم. ما 
گــزارش مفصلی به دولــت دادیم که 
ســایت های خارجی درباره ایران چه 
نوشــته اند. از دســتگاه های اطلاعاتی 
تشــکر می کنیم چند نفر از گردشگران 

که در مسیر بودند آزاد شدند. 
پیگیری برای رفع مشکلات آنها به 
عهده وزارت بود. دارابی درباره گلایه 
خبرنگاران از اینکه چرا معاون میراث 
فرهنگی اجــازه مصاحبه را به مدیران 
خــود نمی دهد گفت: ممکن اســت 
مدیران ما کارشناســان خوبی باشند اما 
همه آنها لزوماً فرصت ندارند با رسانه 
در ارتباط باشند. الان یک اقدام مطالعاتی 
در دســت است اما اگر حرفی از آن زده 
شــود قفلی به آن می زند.شما باید از ما 
استقبال کنید این به معنای این نیست که 
افراد نباید با رسانه ها صحبت کنند. وی 
درباره پرونده مرمت گنبد مسجد امام 
گفت: گزارش هیأتی که برای گنبد امام 
اصفهان تعیین کرده ایم نیمه دوم دی ماه 
اعلام می شود. در یزد هم این کار انجام 
شــده است و حتی در استان های دیگر 

این کمیته ها تشکیل شده است.

گروه گردشــگری- یک هتل 
یخی پس از شــکل دادن صدها تن 
برف و خلق چندین کریســتال یخیِ 
دست ســاز، موقت برای زمســتان 

پیش رو بازگشایی شد.
شــکل دادن بیــش از ۵۰۰ تن 
برف و ساخت بیش از ۲۰۰ کریستال 
یخ زدۀ دست ساز شش هفته زمان برد 
و در نهایــت درهای »هتل یخی ۳۳« 
واقع در »لاپلاند« کشــور سوئد در 
هفتــه جاری به روی مردم گشــوده 

شد.
۲۴ هنرمند با استفاده از هزاران 
قطعه یخ حاصل ار رودخانه »تورن« 
برای ســاخت این هتــل همکاری 

کردند.
اتاق هــای هتل یخــی اکنون 
برای اقامت شــبانه آماده اســت و تا 
پنج ماه دیگر که یخ ها ذوب شــوند 
و به رودخانه بازگردند، اســتفاده از 
این هتــل امکان پذیــر خواهد بود. 

برای ســاخت هتل یخیِ امســال از 
بیــش از ۳۰,۰۰۰  متــر مکعب یخ و 
برف استفاده شده است. هتل امسال 
یک گنبــد یخی، یک بــاغ ژاپنی و 
 قارچ هــای عظیم الجثــه را شــامل 

می شود. 
هنرمندان از کشورهای مختلف 
دنیا از جمله آلمان، بریتانیا، اســپانیا، 

شــیلی، ســنگاپور، ژاپن و کانادا در 
طراحی ۱۲ ســوئیت هنری این هتل 

نقش داشته اند. 
نمونه شبیه به این سوئیت های 
شــخصی پیش تر ساخته نشده  است 
و ایــن اتاق ها پــس از این هم با فرا 
رسیدن بهار وجود نخواهند داشت. 
به گزارش »لونلی پلنت«، »هتل یخی 

۳۳« که در ۱۶ دســامبر افتتاح شــد 
در حقیقــت سی وســومین دوره از 
ســاخت هتل یخی اســت. علاوه بر 
۱۲ اتاق هنری، ۲۴ اتاق ســاده، یک 
سالن مجلل و یک سالن اصلی با ۴۰ 
 ســتون یخی نیز در این هتل وجود 

دارد.
البتــه افرادی کــه در روزهای 
گرمتر سال به سوئد سفر می کنند نیز 
همچنان می توانند از فضای مشابهی 

استفاده کنند. 
علاوه بــر بنــای »هتل یخــی 
زمســتانه« که هــر ســاله بازخلق 
می شــود، بنای دیگــری نیز وجود 
دارد که با عنوان »هتل یخی ۳۶۵« در 
تمام طول سال با ۱۸ سوئیت به مردم 
خدمت رســانی می کند. در مجموع 
بیش از ۷۰ هنرمند، ساختمان ســاز 
و متخصص در خلق سی وســومین 
دوره از هتل یخی زمستانه باهمدیگر 

همکاری داشتند.

گــروه گردشــگری- معاون 
خدمــات  ارزیابــی  و  نظــارت 
گردشــگری کشور با اشاره به اشتباه 
وزیر اقتصاد در ارتباط با اعلام صدور 
اولین مجوز به طور خودکار از سوی 
درگاه ملــی در حوزه گردشــگری 
بیان کرد: ســامانه های گردشگری به 
درگاه ملی مجوزها متصل هســتند و 
در صورت مراجعه متقاضیان، مجوز 

از طریق درگاه ملی صادر می شود.
بــه گــزارش اداره کل روابط 
عمومــی و اطلاع رســانی وزارت 
میــراث فرهنگــی، گردشــگری و 
صنایــع دســتی، اســماعیل برات 
)معاون نظــارت و ارزیابی خدمات 
گردشــگری کشــور( درباره موارد 
مطرح شــده از ســوی ســخنگوی 
اقتصادی دولت در صدا و سیما مبنی 
بر اینکه »صدور اولین مجوز به طور 
خودکار و راســا از سوی درگاه ملی 
مربوط به حوزه گردشــگری است«، 

گفت: ســامانه های گردشــگری به 
درگاه ملی مجوزها متصل هســتند و 
در صورت مراجعه متقاضیان، مجوز 

از طریق درگاه ملی صادر می شود. 
او با بیان اینکه در اینباره اشتباهی 
رخ داده و وزیر اقتصاد ســهوا اعلام 
کرده که وزارت گردشگری به درگاه 
ملی متصل نشــده است، افزود: اولا 
سامانه ها به درگاه ملی متصل هستند 
و ثانیــا در حال حاضر مصوبه هیأت 
بــر ثبت محور بودن این مجوز تاکید 
دارد، لذا در امر ثبت محوری اساســا 
صــدور مجوز به صــورت خودکار 

منتفی است و موضوعیت ندارد. 
برات با اشــاره به ظرفیت های 
منــدرج در قانون اصلاح مواد )۱( و 
)۷( قانون اجرای سیاست های کلی 
اصــل )۴۴( قانون اساســی مصوب 
۱۳۹۹ و همچنین ماده ۷ مکرر قانون 
تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار 
مصوب ۱۴۰۰، افزود: این قانون ها از 

جمله قوانین مترقی است که صدور 
مجوزهای کســب و کار را تســهیل 
می کنــد و وزارت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی از ابتدا 
جزو دســتگاه هایی بود که  همکاری 
مســتمری را بــا وزارت اقتصــاد و 
هیأت مقررات زدایی کســب و کار 
داشته و پس از تصویب کاربرگ های 
مربــوط به مجوزهای گردشــگری 
در هیأت مزبور، ســریعا نســبت به 
اتصال ســامانه های خــود به درگاه 
ملــی اقدام کرده اســت.  او با تاکید 
بر پیشگامی وزارت میراث فرهنگی 
در امر تســهیل گری و رفــع موانع 
کسب و کار خاطرنشان کرد: وزارت 
گردشگری به طور داوطلبانه پیشنهاد 
حذف بســیاری از شرایط که فرآیند 
اخذ مجوزهای شروع کسب وکار را 
با دشواری رو به رو می کرد و یا زمینه 
اعمال ســلیقه افراد را فراهم می کرد 
و یا دارای امضــای طلایی بود را به 

هیأت مقررات زدایــی ارائه داد و از 
این حیث جزو دســتگاه های پیشرو 
محسوب می شــود.  معاون نظارت 
و ارزیابــی خدمات گردشــگری با 
حســاس خواندن وظایــف هیأت 
هیــأت  افــزود:  مقررات زدایــی، 
مقررات زدایــی وظایف خطیری بر 
عهده دارد و ما معتقد هستیم این هیأت 
در فرآینــد تصویب »تائید محوری« 
یا »ثبــت محور بــودن« مجوزهای 
گردشگری باید موضوع را با ظرافت 
و حساســیت لازم بررســی کند و 
ضمن اعمال تسهیلگری حداکثری،   
تعادل را نیــز حفظ کند، زیرا درباره 
مجوزهــای مربوط به اماکن عمومی 
و اقامتی گردشگری که با جان و مال 
و حیثیت مردم و گردشگران به طور 
مستقیم سر وکار دارد، نباید نگاه تک 
بعدی داشــت و در نظر گرفتن همه 
جوانــب، ملاحظات و ابعاد مختلف 

امری ضروری است. 

دارابی معاون میراث فرهنگی خبر داد:

تشکیل کارگروهی برای 
استرداد اشیای تاریخی به ایران

معاون نظارت و ارزیابی خدمات گردشگری کشور:

  رئیس هیات مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرت هوایی:

طرح حراج سفر اجرا می شود

گروه گردشگری-  رئیس هیات مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات 
مسافرت هوایی و جهانگردی از اجرای طرح حراج سفر برای قشر ضعیف 

جامعه به شکل گسترده در سال خبر داد.
حرمــت الله رفیعی، رئیس انجمن دفاتر خدمات مســافرت هوایی و 
جهانگردی ایران با اشــاره به اهمیت مشارکت دولت و بخش خصوصی 
در راستای فراهم کردن شرایط سفر ارزان قیمت برای قشر ضعیف جامعه 
بیان کرد: باید شــرایطی برای ســفر این قشــر مهیا و پکیج های مقرون به 
صرفه و خاص این تعداد از متقاضیان سفر که ده درصد جامعه را تشکیل 

می دهند فراهم شود.
رئیس هیات مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات مســافرت هوایی و 
جهانگردی با تاکید بر اینکه این قشر باید به شکل خاص دیده شوند، ادامه 
داد: در سبد گردشگری باید این افراد که مغفول مانده اند گنجانده شوند.

او از حراج سفر به عنوان طرحی موفق یاد کرد و افزود: در گذشته این 
طرح که به معنای واقعی کلمه حراج بود به شــکل محدود و یک هفته در 

سال اجرا و از آن استقبال شد.
رفیعی با بیان اینکه در نظر داریم این طرح را گســترش دهیم، ادامه 
داد: بــه واقع تعداد زیادی از متقاضیان ســفر در آن یک هفته از این طرح 
اســتفاده کردند، می خواهیم با در نظر گرفتن برخی تسهیلات طرح را در 
یک یا دو ماه در ســال اجرا کنیم و به مرور گردشــگری را در سفر خانوار 

ایرانی قرار دهیم.
او همچنین در ارتباط با اجرای گردشگری دسترس پذیر در ۳۱ استان 
کشــور، گفت: با وجود اینکه بیش از ده درصد جمعیت کشــور را افراد 
توان یاب و بازنشســته تشکیل می دهند، اما هیچ یک از دولت های گذشته 

حق واقعی این قشر را ادا نکرده اند.
رئیــس هیات مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات مســافرت هوایی 
و جهانگردی با بیان اینکه طی ســال های گذشته این قشر را تنها به عنوان 
تبلیغات خودمان دیده ایم، ادامه داد: در هر یک از دولت های گذشــته این 
اتفاق در حد کلام افتاده و در هیچ یک از استان ها و شهر ها برای توان یابان 

کاری انجام نشده است.
او با اشاره به اینکه ایجاد زیرساخت های لازم برای این افراد می تواند 
به رونق اقتصادی حوزه گردشگری نیز بیانجامد، افزود: برای فراهم کردن 
تمامی زیرساخت های لازم باید زمان مشخصی تعیین شود و برنامه ریزی 

کوتاه مدت شش ماهه و نهایت یک ساله انجام گیرد.
او با اشــاره به اینکه متولی اصلی این کار شــهرداران و اســتانداران 
هســتند تصریح کرد: وزیر گردشگری نیز با هماهنگی بخش خصوصی 
گردشــگری می تواند تســهیلات ویژه ای که حق مسلم مردم ایران است، 
فراهم کند. در اختیار گذاشتن ظرفیت اقامتگاه ها و ایرلاین ها در زمان های 
غیر پیک سفر یکی از پیشنهاد های مطرح شده از سوی رئیس هیئت مدیره 
انجمن صنفی دفاتر خدمات مســافرت هوایــی و جهانگردی بود که در 

حقیقت موجب تبدیل ضرر موجود به سود نیز می شود.
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معاون میراث فرهنگی از تشکیل کارگروهی ویژه جهت استرداد اشیای تاریخی از کشورهای دیگر خبر داد.

مــا بیــش از 150 پایگاه میــراث فرهنگی ملی و جهانی داریم کــه جمع قابل توجهی 
از کارکنــان به صورت قــراردادی همــکاری می کردند. این افراد قــرارداد همکاری 
بــرای مرمت داشــتند خیلی از آنها در طول ســال ها ادامه همــکاری داده اند زمانی 
که در دولت ســیزدهم به وزارت میراث فرهنگی آمدیم با عــده ای از این افراد مواجه 
شــدیم که گفتند 5 ماه اســت حقوق نگرفته انــد مانند پایگاه تخت جمشــید. علت 
ایــن بود که چون از محــل طرح های عمرانی حقوق می گرفتند همیشــه حقوق آنها 
5 مــاه عقب می افتــاد چون تازه از تیرماه این بودجه به دســتگاه ها ابلاغ می شــد.


